
خبر کوتاهاخبار
فرمانده ستاد عملیات مدیریت بیماری کرونا در کلان شهر تهران : 

بانک ها در تولید و واردات واکسن کرونا سرمایه گذاری کنند

پزشکی قانونی اعلام کرد: 

افزایش سهم زنان از »همسرآزاری جسمی و  روانی« 

راه اندازی دفاتر نظارتی شورا در مناطق ۲۲ گانه تهران

کوه خواری و زمین خواری در پایتخت

سرپرست شهرداری تهران خبر داد:

تهیه طرح فوریتی »لکه گیری آسفالت معابر« تهران

برخی از بانک ها در واردات داروها و تجهیزات 
پزشکی کمک شایانی به کشور کردند و می توانند 

در زمینه واردات واکسن کرونا هم مداخله کنند.
بیماری  مدیریت  عملیات  ستاد  فرمانده 
بانک ها دعوت کرد  از  کرونا در کلان شهر تهران 
آن  واردات  و  کرونا  داخلی  واکسن  تولید  در  تا 

سرمایه گذاری کنند.
دکتر علیرضا زالی اظهار داشت: برخی از پلی 
دانش  دارای  کرونا  واکسن  تولید  داخلی  فروم های 
فنی خوبی هستند، اما زیرساخت های آنان نیاز به 
تقویت یا سرمایه گذاری دارد، به نظر می رسد که 

بانک ها می توانند در این موضوع وارد شوند.
او افزود: این مجموعه ها جزو واکسن سازان 
توانند در  بانک ها می  و  نام کشور هستند  خوش 
این حوزه هم وارد شوند تا تولید کنندگان داخلی 
با کمترین نگرانی به دنبال تولید انبوه واکسن  کرونا 

باشند.
واردات  در  ها  بانک  از  برخی  داد:  ادامه  زالی 

داروها و تجهیزات پزشکی کمک شایانی به کشور 
کردند و می توانند در زمینه واردات واکسن کرونا 

هم مداخله کنند.
شد  مصوب  ملی  ستاد  جلسه  در  افزود:  وی 

دستگاه هایی که توان واردات واکسن را دارند، می 
سیستم  لذا  کنند،  پیدا  ورود  حوزه  این  به  توانند 

بانکی هم می تواند ورود کند.
بیماری کرونا  فرمانده ستاد عملیات مدیریت 
در کلان شهر تهران با اشاره به اینکه سیستم بانکی 
تشخیص  رایگان  های  تست  انجام  در  تواند  می 
گفت:  کند،  تری  جدی  مشارکت  کرونا  بیماری 
زمینه  این  در  ها  بانک  از  تعدادی  حاضر  حال  در 
مشارکت دارند و تعدادی از تست های رایگان را در 
اختیار شبکه های بهداشتی قرار دادند که این روند 

می تواند شتاب بگیرد.
وی، بهترین مدل برای کاهش ازدحام در بانک 
ها را ایجاد فرهنگ بانکداری الکترونیک اعلام کرد 
پیشنهاد  کرونا  با  مقابله  ملی  ستاد  به  ما  گفت:  و 
نوع  هر  و  تیزرها  ها،  پکیج  پخش  که  می کنیم 
دستور  در  تعرفه  حداقل  با  را  آموزش  و  تبلیغات 
بانکداری  فرهنگ  تا  گیرد  قرار  سیما  و  صدا  کار 

الکترونیک در جامعه نهادینه شود.

چهار  جسمی،  همسرآزاری  مدعی  مردان 
مدعیان  به  مربوط  معاینات  کل  از  درصد 
همسرآزاری جسمانی پزشکی قانونی طی سال ۹۹ 

را به خود اختصاص داده اند.
 ۹۶ ایران،  آمار  مرکز  منتشره  آمار  اساس  بر 
معاینه  مورد   ۱۸۷ و  هزار   ۸۰ مجموع  از  درصد 
طی  قانونی  پزشکی  جسمی  همسرآزاری  مدعیان 
جسمی  همسرآزاری  مدعی  زنان  به   ۹۹ سال 
معطوف می شود و سهم مردان در این بین چهار 

درصد است.
ایران،  آمار  از سوی مرکز  آمار منتشره  بر  بنا 
همسرآزاری  مدعیان  معاینات  موارد  مجموع 
 ۹۹ زمستان  و  پاییز  تابستان،  بهار،  در  جسمی 
حاکی از آن است که طی سال گذشته تعداد ۸۰ 
هزار و ۱۸۷ مورد معاینه جسمانی در این خصوص 
سهم  که  است  شده  انجام  قانونی  پزشکی  توسط 
معاینات  این  از  آزاری جسمی  همسر  مدعی  زنان 
معاینه و سهم مردان مدعی  ۷۷ هزار و ۹۶ مورد 
همسرآزاری جسمی ۲۹۹۱ مورد معاینه بوده است.

جسمی،  همسرآزاری  مدعی  زنان  واقع  در 
جسمی،  همسرآزاری  مدعی  مردان  و  درصد   ۹۶
مدعیان  به  مربوط  معاینات  کل  از  درصد  چهار 
همسرآزاری جسمانی پزشکی قانونی طی سال ۹۹ 

را به خود اختصاص داده اند.
همچنین با توجه به آمار منتشره، در مجموع 
نزاع  به  مربوط  معاینه  مورد   ۳۷۴ و  هزار   ۵۸۵
قانونی  پزشکی  در  گذشته  سال  طی  جسمانی 
معاینات  این  از  درصد   ۱۳.۶ که  است  شده  انجام 
به مدعیان همسرآزاری جسمانی معطوف می شود.

نزاع  معاینه  موارد  اگرچه  اما  کلی  طور  به 
با   ۹۸ سال  با  قیاس  در   ۹۹ سال  طی  جسمانی 
تعداد ۵۸۲ هزار و ۵۶۷ مورد معاینه، روند افزایشی 
داشته است اما در عین حال موارد معاینات مربوط 
به مدعیان همسرآزاری جسمانی طی سال ۹۹ در 
قیاس با آمار سال ۹۸ )تعداد ۸۵ هزار و ۳۵۷ مورد 
معاینه( کاهش داشته است. این روند کاهشی هم 
همسرآزاری جسمی  مدعی  زنان  معاینه  موارد  در 
همسرآزاری  مدعی  مردان  معاینه  موارد  در  هم  و 

جسمی دیده می شود.
معاینات مربوط به نزاع و درگیری روانی نیز از 
۹۹۹ مورد در سال ۹۸ با درصدی رشد به ۱۱۲۱ 
مورد معاینه در سال ۹۹ رسیده است. از این تعداد، 
۱۸۲ مورد معاینه به معاینات مدعیان همسرآزاری 
از این ۱۸۲  روانی معطوف می شود که ۱۰ مورد 
مورد معاینه، برای مردان مدعی همسرآزاری روانی 
روانی  زنان مدعی همسرآزاری  برای  مورد  و ۱۷۲ 

انجام شده است.
مدعیان  معاینات  از  درصد   ۹۴.۵ واقع  در 
 ۹۹ سال  طی  قانونی  پزشکی  روانی  همسرآزاری 
مدعی  زنان  سهم  و  شود  می  معطوف  زنان  به 
این  در  شده  انجام  معاینات  از  روانی  همسرآزاری 
از  بیشتر  جسمی،  همسرآزاری  همانند  خصوص 

مردان است.
از   ۹۸ سال  طی  که  است  حالی  در  این 
مدعیان  روی  بر  شده  انجام  معاینه  مورد   ۱۵۲
مردان  سهم  معاینه  مورد   ۴۹ روانی،  همسرآزاری 
این ترتیب  به  و ۱۰۳ مورد سهم زنان بوده است. 

همسرآزاری  مدعی  مردان  آمار  گذشته  سال  طی 
روانی در قیاس با سال ۹۸ کاسته و آمار زنان مدعی 

همسرآزاری روانی افزایش یافته است.
به طور کلی ۱۶ درصد از تعداد کل معاینات 
مربوط به نزاع روانی طی سال ۹۹ نیز به مدعیان 

همسرآزاری روانی معطوف می شود.
مطابق با تعریف ارائه شده در این آمار، هرگونه 
سهل  و  روانی  جنسی،  جسمی،  آزار  و  سوءرفتار 
انگاری که توسط شوهر نسبت به زن و یا برعکس 
انجام شود؛ مصداق »همسرآزاری« بر شمرده شده 

است.
مجموع  با  مطابق  شده  یاد  موارد  همچنین 
آمار فصل های بهار، تابستان، پاییز و زمستان ۹۹ 
مرکز آمار ایران استخراج شده و این در حالی است 
و  نشده  منتشر   )۹۹ )سال  سالیانه  آمار  هنوز  که 
با آمار  امکان اختلاف در مجموع آمار های فصلی 
تاریخ گزارش گیری و  به دلیل اختلاف در  سالیانه 
است،  منتشر شده  اکنون  آماری که  افزایش  بعضا 

وجود دارد.

عضو شورای شهر تهران گفت:  یکی از برنامه های ما راه اندازی 
به  نسبت  اگر مردم  تا  است  گانه  مناطق ۲۲  نظارتی شورا در  دفاتر 
عملکرد شهرداری منطقه اعتراضی داشتند محلی باشد که بتوانند به 

آنجا مراجعه و اطلاع دهند.
»مهدی اقراریان« عضو شورای شهر تهران در پاسخ به این سوال 
که در شهر تهران در مساله نظافت شهر طرح جامع مدیریت پسماند 
در  مناطق  بین  در  ناهماهنگی  و  آشفتگی  اما  شد  انجام  تا حدودی 
مساله جمع آوری زباله و رفت و روب شهر وجود دارد. در این دوره بر 
روی طرح جامع تمرکز می شود و یا ایده دیگری در این مساله لحاظ 
می شود؟ اظهار کرد: نکته درستی است و در بازدید میدانی از منطقه 
۴ و تقاطع دلاوران، تکاوران شاهد این بودم که وضعیت نامناسبی در 

وضعیت جمع آوری زباله وجود داشت. 
درخواست  شهرداری  از  کرد:  تصریح  تهران  شهر  شورای  عضو 
نیز  شهری  خدمات  معاون  از  و  دهد  میدانی  گزارش  که  کردم 

درخواست کردم که این موضوع را دنبال کنند. 
اقراریان ادامه داد: عدم هماهنگی بین معاونت خدمات شهری و 
مناطق و واگذاری امر جمع آوری زباله به پیمانکاران و عدم نظارت 
درست بر عملکرد آنها باعث شده است که در شهر تهران در موضوع 

جمع آوری زباله با چالش مواجه باشیم. 
موضوع  بررسی  حال  در  کرد:  اضافه  تهران  شهر  شورای  عضو 
هستیم و به معاونت خدمات شهری اعلام کردیم که پیشنهادات خود 
را آماده کنند و کمیسیون مربوطه در شورا پس از شکل گیری آن را 

بررسی کنند. 
او با اشاره به طرح جامع مدیریت پسماند گفت: طرح قبلی دارای 

نکات مثبتی است و فراتر از این یک هدر رفت منابع چند هزار میلیارد 
تومانی در موضوع پسماند داریم که باید در دوره ششم به عنوان یک 

طرح جامع مورد بررسی قرار گیرد. 
اقراریان در واکنش به اینکه یکی از دلایلی که مسئله زباله در 
در  است.  زباله  مافیای  وجود  نمی رسد،  سرانجام مشخصی  به  تهران 
دارد؟  نظر  در  آن  حل  برای  اقدامی  چه  شهری  مدیریت  دوره  این 
می مانیم طرح  منتظر  و  است  اولویت ها  این حوزه جزو  گفت: حتما 
کمیسیون مربوطه مطرح شود و آن را مورد بررسی قرار می دهیم و 
نظارت بر قراردادها و پیمانکاران را محکم تر دنبال می کنیم تا طرح 

جامع پیاده شود.
عضو شورای شهر تهران تاکید کرد: به علاوه نظارت میدانی خود 

را نیز با استفاده از ظرفیت شهروندان گسترش می دهیم. 
وی در واکنش به اینکه در تذکر اخیر خود به مساله تخلف ساخت 
به وعده های داده شده  با توجه  اشاره کردید،  و ساز در منطقه یک 
انتخابات مبنی بر تاکید ویژه  از سوی اعضای شورای شهر در زمان 
بر مساله مسکن، در این منطقه چه رویکرد نظارتی برای جلوگیری 
یک  منطقه  در  وقتی  گفت:  داشت؟  خواهید  مسکن  قیمت  رشد  از 
قیمت ها افزایش می یابد تاثیر خود را در منطقه ۱۸ و ۱۹ نیز خواهد 
گذاشت. در منطقه یک چند مورد را داریم. اول ناحیه کوهستان که 
در قسمت حریم منطقه قرار دارد و شاهد ساخت و سازهای غیرمجاز 
هستیم. البته در اینجا مجموعه منابع طبیعی و سایر مجموعه ها باید 
و  خواری  کوه  جلوی  بتوانیم  همکاری  یک  با  و  بیایند  ما  کمک  به 

زمین خواری در ارتفاعات را بگیریم. 
او اضافه کرد: از طرفی در این منطقه بحث ساخت و سازهای 

و  گلابدره  پارکینگ  پروژه  جمله  از  داریم  را  منطقه  در  کاره  نیمه 
هتل دربند. برداشت من این است با یک تعامل سازنده بین شورا و 
کمیسیون های مربوطه و تداوم این ارتباط با رسانه ها می توان فضای 
نظارت عمومی ایجاد کرد و محیط را برای متخلفان ناامن کنیم و این 
یکی از راه های مبارزه با فساد است و در کمیسیون نظارت و حقوقی 

آن را دنبال خواهیم کرد. 
اقراریان درباره جزئیات این برنامه گفت: اینکه تخلفی را دیدیم آن 
را به رسانه ها اعلام کنیم و رسانه به عنوان وجدان افکار عمومی مساله 
را منتقل کنند و شبکه ای از شهروندان را نیز به شورا متصل کنیم. البته 
یکی از برنامه های ما راه اندازی دفاتر نظارتی شورا در مناطق ۲۲ گانه 
است و اگر مردم نسبت به عملکرد شهرداری منطقه اعتراضی داشتند 
محلی باشد که بتوانند به آنجا مراجعه و اطلاع دهند و بتوانیم به وطیفه 

خود در نظارت بر اقدامات شهرداری به خوبی عمل کنیم.

گیری  لکه  فوریتی  طرح  تهیه  از  تهران  شهرداری  سرپرست 
آسفالت معابر تهران خبر داد و افزود: امیدواریم اجرای این طرح در 

شهریور ماه و یا مهر ماه عملیاتی شود.
علیرضا جاوید پس از ارائه گزارش محسنی معاون امور مناطق 
برای ریاست  شهرداری تهران در صحن شورا ضمن آرزوی سلامتی 
شورای شهر تهران گفت: شب گذشته عیادتی از آقای چمران داشتم 
امیدوارم  داشت.  بهبودشان  از  نشان  ایشان  ظاهر  شکر  رو  خدا  که 
ادامه  در  باشیم.وی  ایشان در صحن شورا  آینده شاهد حضور  هفته 
از محسنی معاون هماهنگی امور مناطق شهرداری تهران برای ارائه 
گزارش این معاونت قدردانی کرد و افزود: آقای محسنی سابقه طولانی 
از شهرداری به  در شهرداری تهران دارند و چندین رفت و برگشت 
وزارت نیرو و چند وزارتخانه دیگر داشتند که امیدواریم این بار که به 
شهرداری برگشتند حضورشان در مجموعه پایدار باشد.وی ادامه داد: 
در دوره ای که من مسئولیت معاونت فنی عمرانی شهرداری تهران 
بر عهده داشتم پیگیری های آقای محسنی در منطقه ۹ موجب  را 
تدوین طرح زیرگذر استاد معین شد که در دوره قبلی مدیریت شهری 
در  شود.  برطرف  باید  که  دارد  طرح  این  نواقصی  البته  شد.  اجرایی 
دوره کوتاه حضورشان در مناطق شهرداری با توجه به اینکه از جنس 
شهرداران مناطق هستند لذا امروز که در معاونت امور مناطق حضور 
داد:  ادامه  است.وی  بالاتر  ایشان  از  شورا  اعضای  و  من  انتظار  دارند 
معاون امور مناطق یعنی نبض تپنده شهرداری تهران و تنظیم کننده 
مناطق  با  باید  تهران  شهرداری  بدن  بد  و  چغر  ستاد  و  روابط صف 
۲۲ گانه چابک ، سبک و تلفیق شود تا یک بهبود و روان بخشی در 
امور ایجاد شود بی تردید از امروز با طرح سوالات و تذکرات اعضای 
شورا آقای محسنی با روحیه و تلاش بیشتر سعی خواهند کرد تدابیر 
شورا را به صورت ویژه در پایش پروژه های کوچک مقیاس محلی و 
پروژه های منطقه ای اجرا کنند. سرپرست شهرداری تهران در بخش 
دیگری از صحبت های خود با تاکید بر اینکه حفظ کیفیت زندگی و 
وضع موجود شهر و شهروندان از اهمیت ویژه ای برخوردار است افزود: 
عموما در حوزه نگهداشت شهر دو مقیاس اصلی وجود دارد که یکی 
از آنها مقیاس خدمات شهری است که آقای محسنی باید با نظارت و 
پایش جدی تری در این حوزه اقدامات خود را اجرایی کنند تا وضع 

موجود نواحی و مناطق به رضایت نسبی برای شهروندان تبدیل شود.
که  انهار  لایروبی  همچون  مواردی  تردید  بی  جاوید،  گفته  به 
در بارش ها مشکل ایجاد می کنند باید در دستور کار قرار گیرد و 
این موضوع نیز توسط معاونت خدمات شهری نیز به شهرداری های 
مناطق تاکید شده است. موضوع دیگر نگهداشت عمرانی شهر همچون 
نگهداشت آسفالت معابر است که از اهمیت ویژه ای برخوردار است. 
در همین راستا طرحی به صورت فوریتی تهیه شده و از ابتدای حضور 
من در شهرداری تهران به عنوان سرپرست، دوستان معاونت عمرانی 
این طرح را آماده کردند ولی با توجه به بار مالی نیازمند هماهنگی 
بنده و آقای زاکانی بود. چرا که تلاش من این است به عنوان امانتدار 
اعضای شورا و آقای زاکانی شهردار منتخب موضوعات مهم را با ایشان 
در میان بگذارم و هماهنگ کنم. همان هماهنگی که با اعضای شورا 

نیز انجام می دهند.
وی تاکید کرد: طرح لکه گیری آسفالت معابر ممکن است در دوره 
گذار شهرداری و یا بعد از حضور آقای زاکانی عملیاتی شود. این طرح 
شامل لکه گیری عمومی تمامی معابر فرعی، اصلی، شریانی و حتی محله 
ای و ناحیه ای تا بزرگراهی و آزادراهی خواهد بود . امیدواریم در شهریور 
ماه و یا مهر ماه اجرایی شود. در این طرح دو بخش کوتاه مدت یک ماهه 

و میان مدت سه ماهه آماده اجرا شده است.
جاوید در بخش دیگری از صحبت های خود با اشاره به اینکه 
شهر  معابر  از  مربع  متر  برای ۲۵۰۰  مصوبی  بودجه  طرح  این  برای 
تهران با حداقل تناژ ۱۲۰ هزار تن آسفالت در نظر گرفته شده است، 
افزود: البته این بودجه برای طول سال است که زمانبندی آن نیاز به 

هماهنگی ها و برنامه های پیش بینی شده دارد.
وی ضمن درخواست از اعضای شورای اسلامی شهر تهران برای 
تسریع در تشکیل کمیسیون های تخصصی شورا به ویژه کمیسیون 
شهرسازی و برنامه و بودجه گفت: امیدوارم موضوع بافت های فرسوده 
در دستور کار دو کمیسیون شهرسازی و برنامه و بودجه قرار گیرد تا 
موضوع بافت فرسوده به ویژه در محدوده های حرم عبدالعظیم حسنی 

بررسی شود تا از این مسیر از ظرفیت فرادست نیز استفاده شود.
سرپرست شهرداری تهران درباره موضوع واگذاری برخی مجموعه 
های ورزشی و سوارکاری شهرداری تهران از طریق فراخوان عمومی 

اجتماعی  معاون  یگانه  آقای  به  واگذاری ها گفت:  این  توقف  لزوم  و 
فوریتی  که ضرورت  قراردادهای جدید  کردم  اعلام  تهران  شهرداری 
ندارند ملغی بماند تا تدبیر شورا و آقای زاکانی برای آنها اجرایی شود.
وی در خصوص تذکر یکی از اعضای شورای شهر تهران درباره طرح 
توسعه حرم عبدالعظیم حسنی نیز گفت: تدبیر خوبی در وزارت راه و 
شهرسازی صورت گرفته که موجب تاسیس شرکتی برای بارگاه های 
متبرکه شده است. امیدوارم توان وزارت کشور و راه و شهرسازی در این 
مورد تلفیق شود تا شاهد دوره تحولی در حوزه رسیدگی به قبور مطهر 
و امامزادگان باشیم. قطعا این موضوع در تهران با اولویت آستان حضرت 
عبدالعظیم حسنی و امامزاده صالح خواهد بود. شاید بتوان بسیاری از 
آسیب های اجتماعی را به برکت توسعه این دو آستان ارزشمند برطرف 
کنیم.سرپرست شهرداری تهران در تشریح تذکر عباسی یکی دیگر از 
اعضای شورای شهر تهران در خصوص نوسازی و بازسازی مخازن زباله در 
شهر تهران و همچنین نگهداشت و رفت و روب شهر تهران و لزوم تشکیل 
ستاد ویژه ای برای نوسازی مخازن در شهرداری تهران گفت: برخی از 
مخازن در شهر تهران دچار آسیب شدند که باید بعضا نوسازی و مرمت 
شوند و یا حتی برخی از آنها باید تعویض شوند. در این مورد نیز با معاون 
خدمات شهری صحبت کردم و مقرر شد که تعداد مخازنی که نیازمند 
تعویض و یا مرمت هستند احصا شود تا نسبت به این کار اقدامات لازم 
صورت گیرد.وی ادامه داد: در مورد مخازن بودجه در مناطق شهرداری 
دیده شده است اما به عنوان کار فوری و متمرکز از حدود ۴۰ هزار مخزن 
بازسازی و نوسازی است که در  نیازمند  حدود ۱۷ یا ۱۸ هزار مخزن 
طرحی فوری در دوره گذار این کار انجام می دهیم و از مخازنی هم که 
تعویض می شوند در فرایندی پس از بهسازی و نوسازی استفاده می کنیم. 
وی ادامه داد: باید روی موضوع زباله بازنگری انجام شود و از پیشرفت 
تکنولوژی استفاده کنیم البته باید مشورت از افراد کارشناس نیز اخذ شود 
مثلا طرح ناموفقی در گذشته بود که برای هرملکی جایی برای زباله در 
نظر گرفته شود که فرد زباله را سرکوچه در مخزن قرار ندهد که معضلاتی 
همچون الودگی و زباله گردی به همراه داشته باشد باید این تجربه ناموفق 
با بررسی به تجربه ای موفق تبدیل کنیم. باید بستر زباله گردی را از میان 
برداریم نمی توان برای ۴۰ مخزن تهران ناظر گذاشت و با زباله گردان و 

این معضل برخورد انتظامی کرد.

کووید-۲۲، مرگبارتر و مسری تر از دلتا
از  جدیدی  گونه  ظهور  برای  باید  جهان 
و  باشد  آماده  میلادی  آینده  سال  در  بیماری 
بسیار محتمل است که سویه های »دلتا«، »بتا« 
و »گاما« با هم ترکیب شوند و شرایطی به مراتب 

وخیم تر را رقم بزنند.
با  کرونا  ویروس  دلتای  که سویه  حالی  در 
دیگر  به  نسبت  بیشتری  بسیار  سرایت  قدرت 
کشورها  از  شماری  در  ویروس  این  سویه های 
درباره  انگلیس  در  متخصصان  می گیرد،  قربانی 
از  بیماری که  شیوع کووید-۲۲ هشدار داده اند؛ 
ترکیب سویه های مختلف ویروس کرونای عامل 

عفونت کووید-۱۹ ایجاد می شود.
کووید-۲۲  که  داده اند  هشدار  متخصصان 

می تواند به مراتب مرگبارتر از »دلتا« باشد.
نشریه »سان« در گزارشی در این باره آورده 
در  ایمونولوژی  استاد  است، دکتر »سای ردی« 
برای  باید  جهان  که  می دهد  هشدار  سوئیس 
آینده  سال  در  بیماری  از  جدیدی  گونه  ظهور 
که  است  محتمل  بسیار  و  باشد  آماده  میلادی 
سویه های »دلتا«، »بتا« و »گاما« با هم ترکیب 
شوند و شرایطی به مراتب وخیم تر را رقم بزنند.

شناسایی  برای  باید  جهان  می گوید:  وی 
تولیدکنندگان  و  باشد  آماده  گونه  این  فوری 
واکسن نیز باید محصولات خود را با گونه تحول 

یافته کووید هماهنگ کنند.
گونه ای  ظهور  متخصصان،  گفته  به 
و  درمان  درباره  مقاوم تر  و  مسری تر  کشنده تر، 
ایمن سازی، یک مشکل در آینده نزدیک است و 
ترکیب سویه های جهش یافته کووید یک مشکل 

بزرگ در سال پیش رو است.
به گزارش ایندیپندنت، کووید-۱۹ تا کنون 
و  مبتلا  جهان  در  را  نفر  میلیون   ۲۱۳ از  بیش 
بیش از چهار میلیون و ۴۰۰ هزار نفر را قربانی 

کرده است.

تداوم کلاس های جبرانی تابستانه برای 
دبستانی ها

آموزش  وزارت  ابتدایی  آموزش  معاون 
آموزشی  دوره های  تداوم  به  اشاره  با  پرورش  و 
در  ابتدایی  آموزان  دانش  تمام  برای  جبرانی 
تدارک  برنامه های  عمده  گفت:  تابستان  فرصت 
دیده شده برای تابستان، دارای رویکرد مهارتی 

هستند. 
باره اظهار کرد:  رضوان حکیم زاده در این 
داده  ترتیب  برنامه  چند  تابستان،  فرصت  برای 
شد. از جمله این که دانش آموزان نیازمند تلاش 
درگیر  ها  پایه  همه  در  را  قبول  قابل  و  بیشتر 

برنامه های تابستان کردیم.
وی افزود: برای دوه اول ابتدایی دو درس و 
برای دوره دوم ابتدایی سه درس مشمول برنامه 
دانش  همه  البته  شدند.  تابستان  جبرانی  های 
تابستان  جبرانی  برنامه  مشمول  ابتدایی  آموزان 

شدند و منحصر به کلاس اول و دوم نبود.
و  آموزش  وزارت  ابتدایی  آموزش  معاون 
مدرسه  در  که  هایی  برنامه  به  اشاره  با  پرورش 
گفت:  بود  شده  دیده  تدارک  ایران  تلویزیونی 
خوشبختانه این برنامه ها نیز در حال پیگیری و 
پخش هستند.برای پیش دبستانی ها نیز با توجه 
به ضرورت تداوم یادگیری برنامه هایی را درنظر 

گرفتیم که در شبکه شاد ارائه می شود. 
تابستانی  برنامه های  داد:  ادامه  زاده  حکیم 
متنوع دیگری نیز از سوی معاونت پرورشی برای 
پیک  با  ما چندان  ارائه می شود.  آموزان  دانش 
حذف  را  نوروزی  پیک  حتی  و  نیستیم  موافق 
کردیم، زیرا تاثیرگذاری چندانی ندارند. حتی در 
برنامه مدرسه تلویزیونی ایران نیز برنامه هایی که 
پخش می شوند عمدتا با رویکرد مهارتی هستند 
در  را هم  آموزان  دانش  باید ظرفیت  معتقدم  و 

نظر بگیریم.
وی افزود: برخی استانها نیز جشنواره ها و 
برنامه های مختلف و متنوعی برگزار می کنند که 
جشنواره شوق مهارت در استان لرستان از این 
جمله است. ترجیح ما این است که برنامه ها در 
تابستان، برانگیزاننده باشد و بچه ها با اختیار و 

داوطلبانه در آنها شرکت کنند.

رئیس سازمان داوطلبان هلال احمر اعلام کرد؛
آغاز اجرای طرح »نذر آب« در ۴ 

استان دچار خشکسالی
رئیس سازمان داوطلبان هلال احمر گفت: 
با توجه به اینکه شرایط کرونا در برخی از استان 
امروز  از   ۴ آب  نذر  است، طرح  بهبود  به  رو  ها 
دوم شهریور ماه در ۴ استان درگیر خشکسالی 

آغاز شد.
آبی  تنش  به  اشاره  با  نصیری  محمد 
گفت:  کشور  جنوبی  استان های  در  ایجادشده 
گذشته  سال های  مانند   ۴ نذرآب  طرح  امسال 
تنش  با  درگیر  و  برخوردار  کمتر  استان های  در 
مناطق؛  این  در  هلال احمر  و  می شود  اجرا  آبی 
تأمین  و  سلامت محور  محور،  معیشت  خدمات 
آب شرب سالم را در دستور کار خود قرار داده 

است.
شیوه نامه ها  رعایت  بر  تأکید  با  نصیری 
دلیل  به   ۴ نذرآب  افزود:  طرح  این  اجرای  در 
و  شد  انجام  تأخیر  با  کرونا،  ویروس  همه گیری 
با  اقدامات  تمامی  آغازشده  طرح  این  اکنون که 
مراحل  همه  در  بهداشتی  پروتکل های  رعایت 

انجام خواهد شد.
به هدف  اشاره  با  داوطلبان  سازمان  رئیس 
نهایی طرح گفت: هدف از انجام طرح نذرآب ۴، 
تأمین آب پایدار با استفاده از ظرفیت داوطلبان 
و خیرین است، در این طرح تا پایان شهریورماه 
در ۳۳۳ روستا، عملیات آب رسانی کامل و پایدار 

انجام می شود.
هیرمند،  شهرستان های  است،  گفتنی 
ایرانشهر،  مهرستان،  یاری،  دشت  کنارک، 
استان  از  زهک  و  سوران  و  سیب  دلگان، 
درمیان،  شهرستان های  سیستان وبلوچستان، 
جنوبی،  خراسان  استان  از  نهبندان  و  سربیشه 
استان  از  میناب  و  سیریک  شهرستان های 
فهرج  و  نرمانشیر  شهرستان های  و  هرمزگان 
آب  نذر  پوشش  تحت  مناطق  کرمان،  استان  از 

هستند.

کلیه مخازن مکانیزه پسماند منطقه 19 
نوسازی می شوند

طرح  اجرای  آغاز  از   ۱۹ منطقه  شهردار 
تعمیر  و  منطقه  این  مکانیزه  مخازن  نوسازی 

مخازن فرسوده خبر داد.
به گزارش امتیاز، علی توکلی با اشاره به 
اینکه در حال حاضر هزار و ۴۳۸ مخزن مکانیزه 
وجود  منطقه  این  فرعی  و  اصلی  معابر  در  زباله 
محدوده  معابر  و  محلات  بعضی  در  گفت:  دارد 
مشکلاتی  دچار  زباله  جمع آوری  مخازن  منطقه 
نظیر تخریب یا فرسودگی شده که برای جبران 

این مشکل، مخازن جدید خریداری شده است.
او مخازن زباله مکانیزه را یکی از مهمترین 
و  نظافت  راستای  در  شهر  نظافتی  تجهیزات 
شیوع  از  جلوگیری  و  شهری  محیط  پاکیزگی 
انواع بیماری های میکروبی دانست و خاطرنشان 
این  مکانیزه  مخازن  نوسازی  راستای  در  کرد: 
معابر  و  ها  کوچه  در  جدید  مخزن   ۸۰ منطقه، 
نواحی پنجگانه این منطقه جانمایی و نصب می 
شود. توکلی همچنین از بازسازی مخازن فرسوده 
با ایجاد یک کارگاه متمرکز در محوطه موتوری 
برنامه  طی  افزود:  و  داد  خبر  منطقه  سنگین 
ریزی های انجام شده، کلیه مخازن آسیب دیده 
محدوده ظرف مدت سه ماه در این کارگاه ترمیم 
به گفته شهردار منطقه  بازسازی خواهد شد.  و 
به منظور حفظ پاکیزگی شهر و جلوگیری ایجاد 
بوی نامطبوع و منظره ناخوشایند نیز طرح ویژه 
بصورت  مکانیزه  مخازن  و شستشوی  گندزدایی 
روزانه در معابر اصلی و فرعی براساس یک برنامه 
این  طی  است.  انجام  حال  در  شده  زمانبندی 
فعالیت مخازن مکانیزه پس از تخلیه از زباله ها، 
شستشو  شوی  مخزن  مکانیزه  خودروی  توسط 
شده و در مرحله بعد نیز اطراف مخزن با استفاده 

از دستگاه واترجت گندزدایی می شود.

به مناسبت روز پزشک صورت گرفت؛
تجلیل از پزشکان و کادر درمانی 

منطقه1۴ و  مراکز واکسیناسیون
 همزمان با زاد روز دانشمند بزرگ »ابوعلی 
سینا« )روز پزشک( و به پاس قدردانی از زحمات 
بی  بدیل جامعه پزشکی به ویژه مقارن با دوران 
مقابله ویروس کرونا، از پزشکان و کادر درمانی 

شهرداری منطقه ۱۴ تقدیرشد.
حضور  با  برنامه  این  امتیاز،   گزارش  به 
و  فرهنگی  و  اجتماعی  معاون  تیموری  سعید 
خدمات  معاون  فصیح  حسن  محمد  همراهی 
از  تعدادی  و  منطقه  زیست  محیط  و  شهری 
مراکز  و  شهرداري  درمانگاه  در  شهری  مدیران 

واکسیناسیون منطقه برگزارشد.
حضور در مراکز واکسیناسیون سطح منطقه 
و  نارنج  بوستان  بحران  های  از جمله سوله   ۱۴
برای  کرونا  ویروس  در شرایط شیوع  که  زیتون 
واکسیناسیون عمومی شهروندان فعالیت مستمر 
دارند و تکریم مدافعان سلامت منطقه با اهدا گل 
و تقدیم هدیه از جمله برنامه درنظرگرفته شده 
مدیران  این  همراهی  با  که  بود  پزشک  روز  در 
ارشد و با رعایت پروتکل های بهداشتی و فاصله 

اجتماعی انجام شد.

شهردار منطقه۲1:
احداث بزرگترین ایستگاه MRF غرب 

تهران سرعت می گیرد 
با حضور عطایی مدیر  اندیشی  نشست هم 
علیپور  تهران،  شهرداری  شهری  خدمات  کل 
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند، رجب زاده، 
منطقه۵،  شهردار  کلهری   ،۲۱ منطقه  شهردار 
رحمان زاده شهردار منطقه۲۲، معاونین خدمات 
و همچنین  منطقه  زیست سه  و محیط  شهری 

مجری طرح MRF برگزار شد.
سه  شهرداران  نشست  امتیاز،  گزارش  به 
مدیران  و   )۲۲ و   ۲۱  ،۵( تهران  غربی  منطقه 
ارشد شهری پایتخت در حوزه خدمات شهری و 
محیط زیست با هدف سرعت بخشیدن به اجرای 
عملیات احداث بزرگترین ایستگاه MRF غرب 

تهران در منطقه۲۲ برگزار شد.
رضا رجب زاده با اشاره به اهمیت روزافزون 
تفکیک پسماند از مبدا و امحاء اصولی زباله ها 
داشت:   اظهار  تهران  کلانشهر  غربی  مناطق  در 
منازل  و  شهروندی  بالای  جمعیت  به  توجه  با 
مسکونی و بافت تجاری متعدد در مناطق غربی 
نقاط  سایر  مانند  نیز  محدوده  این  پایتخت، 
پایتخت نیازمند ایجاد ایستگاه MRFو همچنین 
زمینه سازی و فرهنگ سازی درخصوص تفکیک 

زباله ها از مبدا است. 
وی در ادامه افزود: باتوجه به اهمیت ویژه 
این موضوع و رفع مشکلات زیست محیطی در 
غرب تهران و ارائه خدمتی با ارزش به شهروندان، 
برای راه اندازی سریع این ایستگاه اهتمام جدی 

وجود دارد.
که   MRF ایستگاه  پروژه  است،  گفتنی 
پس از مرحله تفکیک پسماند در مبدا، موضوع 
تفکیک و مدیریت پسماند را قبل از بارگیری به 
محدوده  در  کرد،  خواهد  دنبال  آرادکوه  مقصد 
جنوب شرق منطقه۲۲ راه اندازی خواهد شد و با 
هدف بهبود شرایط زیست محیطی شهر، ایجاد 
آلودگی های کم تر و به حداقل رساندن پسماند 
تفکیک  تا مرحله  مانده در مخازن شهری  باقی 
نهایی، استفاده علمی از اقتصاد بازیافت و نهایتا 
کاهش هزینه های مدیریت شهری تعریف شده 
با سرمایه گذاری بخش خصوصی و با تکنولوژی 
روز دنیا اجرا و به زودی در آینده ای نزدیک بهره 

برداری خواهد شد.
به  شده  یاد  جلسه  گزارش؛  این  پایه  بر 
و  یزدانی معاون خدمات شهری  دستور مجتبی 
محیط زیست شهرداری تهران در راستای بازدید 
اخیر وی از محل این پروژه ایستگاه MRF غرب 
تهران برگزار شد و طی آن موضوعاتی همچون 
به  بخشیدن  سرعت  و  ساخت  عملیات  اجرای 
در  و۲۲   ۲۱  ،۵ مناطق  همکاری  احداث،  روند 
جهت مدیریت پسماند و تفکیک زباله و  انتقال 
در  معضلات  و  مشکلات  رفع  ایستگاه،  این  به 
اجرای این پروژه، ساختاردهی به سیستم جمع 
آوری زباله در این سه منطقه و ... مورد بررسی 

قرار گرفت.
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